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Onderwerp: Beantwoording technische vragen over de Jaarstukken 2017

Geachte voorzitter/leden,

Voorafgaand aan de behandeling van de Jaarstukken 2O17 zijn de Statenfracties in de gelegenheid
gesteld om schriftelijk financieel-technische vragen over de Jaarstukken 2O17 te stellen. Door de
fracties van de PvdA, de WD, CU en SP is daarvan gebruik gemaakt.

Hierbijtreft u de beantwoording aan van de technische vragen die zijn gesteld zijn over de Jaar-
stukken 201 7.

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Drenthe,
namens dezen,

mr. L. Maarleveld,
d irecteur-secretaris a.i

Bijlage: Beantwoording van de technische vragen
wa/coll.
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Beantwoording technische vragen Jaarstukken 2017 

 

Staten-

fractie 

No. Vraag Antwoord 

SP 1 blz 98, welke vier kwetsbare 

grondwaterbeschermingsgebieden hebben een 

overschrijding van de norm van nitraat? 

Hoeveel zijn die overschrijdingen per gebied? 

Het gaat om de volgende grondwaterbeschermingsgebieden met de 

nitraatgehalten tussen haakjes (RIVM rapport 2016-0199): Havelterberg 

(50,7 mg/l), Noord-Bargeres/Valtherbos (54,7 mg/l), Gasselte (48,7 mg/l) 

en Kruidhaars (48,8 mg/l). De norm voor nitraat is 50 mg/l. Voor de 

selectie van kwetsbare grondwaterbeschermingsgebieden in Nederland 

zijn de gebieden geselecteerd met waarden in het grondwater van 40 mg/l 

of meer. 

SP 2 blz. 110 er staat dat de Drentse inbreng voor het 

klimaat en energieakkoord via de IPO loopt. De Minister 

heeft de kamer de kabinetsinzet voor het 

Klimaatakkoord toegestuurd op 23-02-2018. Op welke 

wijze wordt PS betrokken bij de inzet van Drenthe? 

Via vijf hoofdtafels en vele subtafels wordt in de gezamenlijkheid van veel partijen 

in zeer korte tijd (nog voor de zomer) toegewerkt naar totstandkoming van een 

Klimaat en Energie Akkoord (KEA). Het IPO is één van die partijen. Gedeputeerde 

Stelpstra zit namens het IPO aan de hoofdtafel Elektriciteit. Gedeputeerden Brink 

en Jumelet hebben een plek aan subtafels over Industrie en Landbouw & 

grondgebruik. De realiteit en snelheid van het proces maken een nauwe 

betrokkenheid van PS bij dit proces ondoenlijk. Wel zullen we PS uiteraard 

proberen zo goed mogelijk te informeren. Onze ambities zoals vastgelegd in de 

energieagenda vormen uiteraard de basis van onze inbreng naast onze 

ervaringen, het inbrengen van goede voorbeelden en het bepleiten van ruimte 

voor de regio in de te maken keuzes. 



2 
 

Staten-

fractie 

No. Vraag Antwoord 

SP 3 blz. 144 wanneer wordt de uitspraak over de juridische 

houdbaarheid van de PAS verwacht? Wat wordt 

concreet bedoeld met de heroverweging van 21 

vergunningen. Wat moeten we ons daar bij voorstellen? 

Een officiële tijdsplanning is er niet. De verwachting is dat er in oktober 

2018 een uitspraak kan zijn op de prejudiciële vragen door het Hof van 

Justitie. Daarna moet de Raad van State nog uitspraak doen in de PAS 

pilotzaken. Onze inschatting is dat dat nog wel 3 maanden kan duren 

vanaf het moment van de uitspraak van het Hof van Justitie. 

Pas na de uitspraak van de Raad van State in de pilotzaken zullen de 

Drentse beroepszaken worden afgehandeld. Dit zal pas in 2019 zijn. In het 

scenario dat het PAS geen standhoudt (daar gaat de zinsnede over) zullen 

de door ons afgegeven vergunningen hoogstwaarschijnlijk worden 

vernietigd door de Raad van State/Rechtbank Noord-Nederland en zullen 

wij hoogstwaarschijnlijk opnieuw op de aanvragen voor die vergunningen 

moeten beslissen. Dit proces van opnieuw op de aanvragen beslissen is in 

het stuk aangeduid als heroverwegen. 

VVD 4 Pag 30. Doelstelling 171502 IPO. U meldt een 

aandachtspunt betrekking hebbend op de uitwerking 

van de begrotingssystematiek IPO. Wij herkennen dit 

punt van aandacht, maar zien geen reden om te 

concluderen dat de hier geformuleerde doelstelling niet 

gerealiseerd zou zijn. In onze optiek zou het door u 

geformuleerde aandachtspunt elders in deze 

jaarstukken beter op zijn plaats zijn. Het aandachtspunt 

zegt eigenlijk niets over de kwaliteit van de 

samenwerking met partners en de belangenbehartiging 

voor Drentse stakeholders. Graag uw toelichting hierop. 

Het aandachtspunt betreft de werkwijze rond de begrotingssystematiek 

van het IPO en raakt daarmee wel onze samenwerking met het IPO. De 

nieuwe P&C-cyclus van het IPO geeft o.i. mogelijkheden voor een betere 

samenwerking en ook voor een meer transparante afweging van de zaken 

die het IPO voor de provincies doet, zoals de belangenbehartiging voor 

Drentse stakeholders.  

Op dit moment vindt een discussie daarover plaats vanuit de Kadernota 

2018 van het IPO. 
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Staten-

fractie 

No. Vraag Antwoord 

VVD 5 Pag 47. Doelstelling 172206 Samenwerking Overijssel. 

Hoe erg is het dat de samenwerking met Overijssel 

wordt gecontinueerd, zonder dat er een formele 

samenwerkingsagenda ligt? Lopen we hierdoor extra 

risico’s? Zo ja, welke risico’s zijn dit? 

Er wordt met Overijssel op projectbasis op meerdere beleidsterreinen 

goed samengewerkt. Er is geen geformaliseerde samenwerkingsagenda. 

Dit geeft geen extra risico’s. 

VVD 6 Pag 49. Dst 172303/2 Project Duits in het VO. U meldt 

dat de in de doelstellingen opgenomen uitbreiding niet 

heeft plaatsgevonden. Wat is hiervan de reden 

geweest? 

Het project Drents en Duits in het onderwijs loopt van 2015-2018 (t/m 

schooljaar 2018-2019). Het project richt zich, met partners NHL/Stenden 

en het Huus van de Taol, primair op het basisonderwijs. Over de 

uitbreiding naar het voortgezet onderwijs zijn geen afspraken gemaakt, 

omdat de projectgroep deze eerste periode nodig heeft om de structuur in 

het basisonderwijs goed neer te zetten.  

VVD 7 Pag. 49. Beleidsopgave 2.4 Breedband. Wij zien veel 

punten die aandacht vereisen. Betekent dit iets voor de 

realisatie van de beleidsopgave als geheel (in het 

voorjaar van 2019 is in de witte gebieden breedband 

beschikbaar) en zo ja, met welke scenario’s moeten we 

rekening gaan houden? 

We begrijpen uw vraag en komen hier op terug tijdens de inhoudelijke 

behandeling van de jaarstukken. 

VVD 8 Pag 50. Dst 172502/2. U meldt dat er geen projecten 

op het snijvlak van vrijetijdseconomie en 

gezondheidseconomie tot stand zijn gekomen. Is er 

sprake van vertraging of is de noodzaak voor dergelijke 

projecten verdwenen? Wat zijn de exacte oorzaken van 

de genoemde niet-totstandkomingen? (zie ook pag 51 

dst 172503/3) 

Het besluitvormingstraject rondom het FOC en de plannen van 

ondernemers in de toeristisch recreatieve sector heeft ertoe geleid dat we 

in 2018 starten met een acquisiteur vrijetijdseconomie. Het is de bedoeling 

de acquisiteur een opdracht voor geheel Drenthe te geven. 
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Staten-

fractie 

No. Vraag Antwoord 

VVD 9 Pag 66 Dst 173101/6 U formuleert als resultaat dat u in 

gesprek bent met de gemeente Emmen. Da’s niet echt 

een resultaat; meer een processtap. Welke resultaten 

heeft u op de hiergenoemde doelstelling wel bereikt? 

Uw constatering is correct. Vanwege de vergaande infrastructurele en als 

gevolg daarvan financiële afspraken die met Emmen gemaakt moeten 

worden, worden de college-onderhandelingen afgewacht. 

We streven op een akkoord in september/oktober 2018. 

VVD 10 Pag 107 Dst 175103/4 Innovatiefonds Drentse 

woningbouwcorporaties. U meldt dat er geen resultaat 

is m.b.t. het innovatiefonds. Bleek het achteraf toch 

geen goed plan te zijn? Is er te weinig enthousiasme bij 

de woningcorporaties? Kortom: wat is de reden dat het 

fonds niet is opgericht? Is dit fonds indertijd op geld 

gezet? Zo ja, wat is er met dit geld gebeurd? Wij zien bij 

de realisatie van deze doelstelling (meerdere 

subdoelen) dat er sprake is van een 

budgetoverschrijding van ruim € 17K 

Er is geen innovatie fonds opgericht voor de woning coöperaties 

aangezien de coöperaties hier uiteindelijk geen behoefte aan hadden. Wel 

zijn de woningcorporaties samen gaan werken en meer kennis gaan delen 

via een opgericht versnellingsteam woningcorporaties. Op dit moment zijn 

vergaande ideeën om gezamenlijk met alle 8 actieve woningcorporaties 

een aantal circulaire energie neutrale woningen te bouwen. Hierbij komt 

ook een stuk innovatie en zal er een koppeling met de kennisinstellingen 

worden gelegd. Voor het innovatie fonds zijn niet specifiek middelen 

gereserveerd. Er kan en wordt op projectniveau door de provincie een 

bijdrage geleverd aan specifieke innovaties zoals mogelijk bij de bouw van 

de circulaire energie neutrale woningen. Daarnaast zijn er 

samenwerkingen verbanden bij de prestatie afspraken met de gemeenten 

en de huurders. 
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Staten-

fractie 

No. Vraag Antwoord 

CU 11 De fractie mist het onderwerp ‘langer thuiswonen’ in de 

jaarstukken. Kan een update gegeven worden over dit 

onderwerp en specifiek ook van de bij de voorjaarsnota 

toegezegde bereidheid van het college om aan de slag 

te gaan met de Blijverslening? 

Naar aanleiding van vragen over de blijverslening heeft het College de 

behoefte hieraan onder de Drentse gemeenten geïnventariseerd. Hieruit 

blijkt dat er geen behoefte is aan extra leningen. Er is voldoende aanbod. 

Tegelijkertijd constateren de gemeenten dat er meer gebruik zou kunnen 

worden gemaakt van het bestaande aanbod van regelingen rondom langer 

thuiswonen, maar inwoners zijn zich onvoldoende bewust van het aanbod 

en de noodzaak.  

 

Om deze reden is ervoor gekozen om de mogelijkheden voor langer thuis 

wonen breder onder de aandacht te brengen. Samen met de gemeenten 

en de aanbieder van de regelingen SVN, wordt nu gewerkt aan een 

campagne hiervoor. Begin april is hiervoor een eerste bijeenkomst met de 

gemeenten georganiseerd. 
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PvdA 12 P. 85: energiecooperaties schieten als paddenstoelen 

uit de grond. Graag een uitputtend overzicht 

Bij deze een lijstje met alleen de energie coöperaties en energie 
coöperaties in oprichting in Drenthe.  
De coöperaties in oprichting hebben al afspraken met notarissen of 
specialisten ingezet voor vormgeving statuten. De werkgroepen die wel 
hebben aangegeven coöperatie te willen worden maar nog geen stappen 
hebben gezet zijn nog niet in de lijst opgenomen. 

 

ECO Oostermoer (gemeente Aa en Hunze) 

EC Noordseveld (Roden e.o.) 

EC Duurzaam Assen (Assen) 

EC Drentse Aa (Tynaarlo) 

EC Duurzaam Bovensmilde (Bovensmilde e.o.) 

EC Hooghalen (Hooghalen e.o.) 

Energie(k) Ansen (Ansen) 

EC Zonnige Start (Klazienaveen) 

Oranjepoort (Oranjedorp) 

EC Nijeveen Energie Neutraal 2025 (Nijeveen) 

Reestdal Energie (Zuidwolde) 

EC Westerveld (Diever) 

EC de Broekstreek (Balinge/Mantinge) 

Opwek coöperatie Langelo (Aparte opwek coöperatie onder EC 

Noordseveld) 

Ruinerwold Energie Neutraal (Ruinerwold) 

Um Zunst (Noord-Sleen) 

EC Geeserstroom (Gees) i.o. Besluit tot oprichting genomen. 

EC Dalen (Dalen) i.o. Besluit tot oprichting genomen. 

EC Ruinen (Ruinen) i.o. Besluit tot oprichting genomen 

EC Drijber (Drijber) i.o. Besluit tot oprichting genomen. 

 

EC Coevorden is twee jaar terug failliet gegaan. 



7 
 

Staten-

fractie 

No. Vraag Antwoord 

 

Let op, dit zijn alleen de coöperaties. Stichtingen en lokale werkgroepen 

zijn in deze lijst niet opgenomen. Naast deze coöperaties zijn in Drenthe 

meer dan 40 van deze actieve initiatieven. Een aantal zullen ook de stap 

maken naar coöperatie. 

We zien met de ondersteuning van de Postcode Roos regeling 

(Vouchers), de oprichting van de energie werkplaats en de provinciale 

subsidieregeling voor professionalisering het aantal coöperaties 

toenemen. 

PvdA 13 P. 86, er zijn 40 energiecoaches opgeleid, waar en door 

wie worden die ingezet? 

Alle energiecoaches zijn opgeleid door de verschillende energie 

coöperaties en door de Woonbond. Op dit moment zijn ze al acties in 

Hooghalen en in Bovensmilde. Gedeputeerde Stelpstra heeft op 10 

november 2017 de eerste diploma’s uitgereikt. 

PvdA 14 P. 91, er staan uitroeptekens achter de omgevingswet, 

kunnen we een overzicht van de stand van zaken per 

gemeente krijgen? 

Een actueel overzicht van de stand van zaken m.b.t. de implementatie van 

de omgevingswet per gemeente is op dit moment niet beschikbaar.  De 

landelijke ontwikkelingen zoals het uitstel van de invoering van de 

omgevingswet naar 1 januari 2021 en het financieel tekort op o.a. digitaal 

stelsel (DSO) zijn ook van invloed op de implementatietrajecten bij de 

gemeenten. De provincie en gemeenten hebben niet direct invloed op het 

financieel tekort. Het financieel tekort heeft er echter wel voor gezorgd dat 

de implementatietrajecten in den lande wat op ‘on-hold’ komen te staan, of 

dat er meer gefaseerd wordt gewerkt aan de implementatie. Op dit 

moment wordt vanuit het VDG een inventarisatie uitgevoerd naar de 

huidige stand van zaken. 

PvdA 15 P. 107, er is geen innovatiefonds Drentse 

woningcorporaties opgericht. Wat is de reden? 

Zie hiervoor het antwoord bij vraag 10. 
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Staten-

fractie 

No. Vraag Antwoord 

PvdA 16 P. 107, wat zijn de landelijke thematafels? De thematafels zijn onderdeel van het onderhandelingstraject dat moet 

leiden tot het nationale Klimaat en Energie Akkoord. 

De thema’s zijn: gebouwde omgeving, mobiliteit, elektriciteit, industrie, 

landbouw&natuur. 

Aan elke tafel wordt voor dat specifieke thema met de relevante 

maatschappelijke partijen gesproken en onderhandeld over de stappen die 

gezet moeten worden om in 2030 tot 49% CO2 reductie te komen. 

PvdA 17 P. 143, welke obstakels zijn weggenomen iom 

terreinbeherende organisaties? 

Er is helderheid gekomen over de wijze waarop middelen – ‘’staatssteun 

proof’’ – doorgesluisd kunnen worden naar de organisaties. Daarnaast is 

er verdere helderheid gekomen over wat wel en niet onder de 100% 

vergoeding voor de uitvoering van PAS-herstelmaatregelen door de 

terreinbeherende organisaties valt. We zijn ook verder wat betreft de 

precieze maatregelen en hectares (hoeveelheden). Hieraan wordt nu nog 

de laatste hand gelegd. 

PvdA 18 In de toelichting bij de beleidsbrief staat aan het slot dat 

vijf inkopen niet voldoen. Welke zijn dat en voor 

hoeveel? 
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Staten-

fractie 

No. Vraag Antwoord 

PvdA 19 In de beleidsbrief staat dat wordt afgeweken van de 

richttermijn van vijf jaar voor onderhoudsbeheerplannen 

Drents museum. Wat is de reden? 

We zijn volgens de planning in 2017 bezig geweest om de 

onderhoudsplannen te actualiseren. Doordat we dit nu in eigen beheer 

hebben gedaan, om de beheerplannen beter in de praktijk te kunnen 

hanteren, heeft dit meer tijd gevergd. We hebben daardoor alleen de 

actualisatie van het beheerplan van het provinciehuis kunnen afronden. 

Het Drents Museum en Depot zullen in 2018 worden geactualiseerd. 

Omdat de commissie BBV pas in december 2017 een Notitie Materiële 

Vaste Activa heeft uitgebracht, waarin deze nieuwe richtlijn van 5 jaren is 

opgenomen, konden we praktisch niet meer in 2017 aan deze richtlijn 

voldoen. In de Paragraaf Onderhoud kapitaalgoederen is toegelicht dat 

hiervan wordt afgeweken. Wel willen we vanaf 2018 deze richtlijn gewoon 

gaan volgen. Afwijkingen op deze nieuwe richtlijn moeten volgens de BBV 

Commissie expliciet voor autorisatie worden voorgelegd aan PS. Dit treedt 

in werking vanaf begrotingsjaar 2019. Maar op aanwijzing van de 

accountant hebben we nu al een apart beslispunt hiervan opgenomen in 

de Beleidsbrief bij de Jaarstukken. 

PvdA 20 P. 318, het archief krijgt bij alle gemeenten in het 

overzicht een uitroepteken. Welk beleidsgevolg krijgt 

dat? 

De bedoelde aanduiding geeft aan dat de gemeenten niet op alle 

onderdelen alles geheel volgens de wettelijke voorschriften hebben 

geregeld, maar dat er slechts kleine risico’s worden gelopen en/of al 

maatregelen ter betering zijn ingezet. De aanduiding kan dan ook worden 

uitgelegd als “opgelet, werk in uitvoering”. 

Als gevolg van deze kwalificatie, die met ingang van 2018 zal worden 

omschreven als “voldoende”, wordt er bij de volgende beoordeling extra 

gelet op de voortgang van de desbetreffende onderdelen van de 

archiefzorg. Wanneer de situatie niet is verbeterd kan worden besloten tot 

nadere actie, maar tot nog toe hebben de Drentse gemeenten 

signaleringen altijd serieus genomen en is dat niet nodig geweest. 
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Aanvulling: op pagina 338 staat in de tabel Mutaties reserves op de tweede regel per abuis de letter V in de kolom Voordeel/Nadeel dat moet een 

N zijn. En het woord ‘van’ moet op dezelfde regel vervangen worden door ‘aan’. Ditzelfde geldt voor dezelfde tabel op pagina 252.  




